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Abstract (en)
[origin: WO2010149595A1] The invention relates to a test method for checking the function of a mass spectrometer (5) and a method for
compensating for ion yield variances in mass spectrometry, characterized in that said method comprises mixing an eluate of a chromatographic
separate system (1,2) and a target analyte solution having a known concentration, injecting said mixture into a mass spectrometer (5) having a
detector providing a signal, capturing a mass spectrogram based on the detector signal, capturing an integrated mass spectrographic peak area (A)
above an integration line (6) and an area (B) below the integrated peak area (A), and forming a mathematical relationship of the areas (A) and (B).
The test method thereby further comprises setting a threshold value for said mathematical relationship indicating the limit of the acceptable quality
of a mass spectrometric analysis, and accepting or rejecting the mass spectrometric analysis on the basis of a comparison of the mathematical
relationship to the set threshold value. The compensation method thereby further comprises evaluating the mass spectrogram for compensating
for variances in the ion yield in the detector (5'). The invention further relates to devices for performing said test method or compensation method.
L'invention concerne un procédé de test servant à contrôler le fonctionnement d'un spectromètre de masse (5) ou un procédé servant à compenser
les variances du rendement ionique en spectrométrie de masse, caractérisé en ce qu'il consiste à mélanger un éluat d'un système de séparation
chromatographique (1, 2) et une solution d'analyte cible dans une concentration connue, à injecter ce mélange dans un spectromètre de masse
(5) comportant un détecteur émettant un signal, à relever un spectrogramme de masse basé sur le signal du détecteur, à relever une surface
de pic (A) de spectrographie de masse intégrée, située au-dessus d'une ligne d'intégration (6) ainsi qu'une surface (B) située au-dessous de la
surface de pic (A) intégrée, et à former une relation mathématique des surfaces (A) et (B). Le procédé de test consiste par ailleurs à fixer pour
ladite relation mathématique une valeur seuil qui désigne la limite de qualité acceptable d'une analyse de spectrométrie de masse et à accepter ou
refuser l'analyse de spectrométrie de masse sur la base d'une comparaison entre la relation mathématique et la valeur seuil fixée. Le procédé de
compensation consiste par ailleurs à évaluer le spectrogramme de masse pour compenser les variances du rendement ionique dans le détecteur
(5'). L'invention concerne également des dispositifs permettant la mise en �uvre de ce procédé de test ou de ce procédé de compensation.
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